
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-04-23, § 14 

 

 Tid: 23 april 2009 kl 16.05 – 16.15 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 29 april 2009 

  

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katharina Gratschew (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s) §§ 1-20, §§ 22-23 

Jari Visshed (s)  

Berit Kruse (s) 

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m) §§ 1-22 

Håkan Thorén (kd)  

Margareta Malm (s) tjänstgörande § 21 

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Stefan Eriksson, David Grind, Ann-

Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 



  

 § 14 

Överenskommelse om exploatering för bostäder, lokaler och idrottshall 

samt försäljning av mark inom fastigheten Sädesärlan 1 och Sädesärlan 6, 

på Östermalm, med Ekonomiska föreningen Aursvik Ost och Ekonomiska 

föreningen Aursvik Syd (Veidekke Bostad AB). Genomförandebeslut 

Dnr E2009-511-00571 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering inom 

 Sädesärlan 1 och Sädesärlan 6 omfattande investeringsutgifter om 25,8 mnkr och 

 investeringsinkomster om 128,2 mnkr samt föreslår att kommunfullmäktige 

 godkänner genomförandet och ger exploateringsnämnden, genom 

 exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra projektet. 

2. Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om 

 exploatering mellan exploateringsnämnden och Veidekke Bostad AB, 

 Ekonomiska föreningen Aursvik Ost, Ekonomiska föreningen Aursvik Syd 

 avseende Sädesärlan 1 och Sädesärlan 6 enligt vad som anges i kontorets 

 utlåtande. 

3. Nämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om åtgärder i 

 samband med exploatering mellan exploateringsnämnden och Skolfastigheter i 

 Stockholm B (Sisab) avseende Sädesärlan 1 och Sädesärlan 6 enligt vad som 

 anges i kontorets utlåtande. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 7 april 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Torkel 

 Tigerschiöld (mp) föreslår att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid 

 dagens sammanträde. 

 

2) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår återremiss enligt följande: 

1. Ärendet återremitteras och kontoret får i uppdrag att återkomma med ett 

 förslag på idrottshall med bollplan på taket utan bostadsrätter. 

2. Därutöver anförs följande:  

 

Förslaget med ett 80 tal nya bostadsrätter i kvarteret Sädesärlan på Uggleviksgatan 

och Danderydsgatan har mött stora protester inte minst från föräldrar och barn på 

Engelbrektsskolan. Ett massivt motstånd finns där medborgare med sympatier hos 

samtliga partier i kommunfullmäktige starkt avvisar förslaget. 

 

Förslaget att ta en större del av Engelbrektskolans skolgård i anspråk för 

bostadsbebyggelse går helt emot FN:s barnkonvention. Dels försvinner lek- och 

rastytor, men även ljusförhållandena på skolgården kommer kraftiskt att försämras, 

såväl på morgon, eftermiddag och kväll. Detta kan inte accepteras. 



  

 

Den variation i bebyggelsen längs båda Uggleviksgatan och Danderydsgatan med 

bergplatån och berg i dagen i form av råa bergskärningar är ett spännande inslag i 

en varierad stad. Den låga bebyggelsen, med skolans låga flyglar, visar hur staden 

såg ut innan den mera stadsmässiga bebyggelsen tillkom före och efter förra 

sekelskiftet. En varierad bebyggelse är inte ett sår, utan en kulturmiljö värd att 

bevara för kommande generationer. 

 

Stockholm är underförsörjt vad gäller idrottshallar och bollplaner, inte minst på 

Östermalm. Ett förslag finns, från intresserade medborgare, att en idrottshall men 

bollplan på taket ändå skulle vara möjlig på platsen, utan att bostadsbebyggelsen 

kommer till. Enligt kontoret kan idrottshallen enbart komma tillstånd genom 

byggrätterna. Vi menar dock att stadens har ett ansvar för att bygga fler hallar även 

på Östermalm och idrottsförvaltningens initiativ är bra. Dock måste hallbygget 

ske, utan att för den skull försämra för barnen på skolan. 

 

Härefter framläggs följande förslag: 

 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Torkel 

 Tigerschiöld (mp) ställer sig bakom kontorets förslag. 

 

Omröstning 

Ordföranden tar först upp förslaget om att återremittera ärendet och ställer det mot 

förslaget att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. Nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Därefter beslutar nämnden enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


